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1/2023 17.01.2023 r. 
n a p o d s t a w i e upoważnienia N r z d n i a 

w y d a n e g o p r z e z Przewodniczącego R a d y G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i . 

Z a k r e s k o n t r o l i : Kontrola wybranych inwestycji w zakresie przebiegu realizacji zadań 

przez inspektorów nadzoru inwestycji gminnych 

Pan Antoni Janusz Piechoski 
W t r a k c i e k o n t r o l i wyjaśnień udzielał 

(imię i nazwisko) 

Wójt Gminy 

(stanowisko służbowe) 

Pan Radosław Legat - Zastępca Wójta 

(imię i nazwisko) (stanowisko służbowe) 

N a p o d s t a w i e dokumentów znajdujących się w j e d n o s t c e : 

Urząd Gminy Mińsk Mazowiecki 

(nazwa jednostki kontrolowanej) 

o r a z złożonych wyjaśnień w p r z e d m i o c i e k o n t r o l o w a n y c h zagadnień u s t a l o n o , c o następuje: 



Przebieg kontroli: 

Wójt poinformował, że p r z y m n i e j s z y c h z a d a n i a c h wymagających i n s p e k t o r a n a d z o r u 
j e s t o n w y b i e r a n y z w o l n e j ręki, n a t o m i a s t p r z y większych k o n t r a k t a c h były ogłaszane 
p r z e t a r g i n a wyłonienie inspektorów n a d z o r u . Wicewójt dodał, że p r z y p r o s t s z y c h i m n i e j 
k o s z t o w n y c h z a d a n i a c h o d b i o r y są też d o k o n y w a n e p r z e z pracowników Urzędu G m i n y . 
Przewodniczący Komisji zapytał, c z y p o w y k o n a n i u większych i n w e s t y c j i c h o d n i k o w y c h 
w y k o n y w a n e są k o s z t o r y s y p o w y k o n a w c z e . Wicewójt potwierdził w y k o n y w a n i e 
kosztorysów p o w y k o n a w c z y c h . Poinformował również, że z a w i e r a n e są d w a r o d z a j e umów: 
k o s z t o r y s o w a i ryczałtowa i w zależności o d r o d z a j u u m o w y j e s t d o k o n y w a n e r o z l i c z e n i e . 
Przewodniczący Rady zapytał o inwestycję dotyczącą w y k o n a n i a p o b o c z y p r z y 
u l . M i o d o w e j w M a r i a n c e . Wicewójt poinformował, że n a t y m z a d a n i u był i n s p e k t o r 
n a d z o r u , który n i e s t e t y n i e dopilnował z a d a n i a o c z y m poinformował r a d n y M a c i e j Gałązka. 
Odbyła się w i z j a w t e r e n i e , a p o t e m p r z e p r o w a d z o n o b a d a n i e w C e n t r a l n y m L a b o r a t o r i u m 
D r o g o w y m . L a b o r a t o r i u m wykonało łącznie 2 0 pomiarów, p o 1 0 z każdej s t r o n y , 
a i c h l o k a l i z a c j a została w y b r a n a l o s o w o . Średnia grubość p o b o c z a wyniosła 1 2 , 1 c m : 
z l e w e j s t r o n y 1 1 , 8 c m , a z e s t r o n y p r a w e j 1 2 , 5 c m . Zakładana grubość miała wynosić 15 c m . 
W związku z t y m wystąpiono d o w y k o n a w c y o p r o p o r c j o n a l n y z w r o t w y n a g r o d z e n i a . 
Z w r o t został w y k o n a n y i wpłacono kwotę 7 3 7 2 , 2 4 zł. Będą również p r o w a d z o n e czynności 
związane z e z w r o t e m kosztów b a d a n i a , które kosztowały 2 4 6 0 zł b r u t t o . I n s p e k t o r n i e 
otrzymał w y n a g r o d z e n i a z a t o z a d a n i e i została z n i m rozwiązana u m o w a . Autor wniosku, 
który miał być r o z p a t r y w a n y w d a l s z e j części K o m i s j i zapytał, d l a c z e g o środki zostały 
wypłacone w y k o n a w c y m i m o , że protokół został z a k w e s t i o n o w a n y p r z e z Wicewójta 
i R a d n e g o . Wicewójt powiedział, że p o a n a l i z i e wyroków sądowych p r z e z prawników 
podjęto decyzję, że s k u t e c z n i e j s z e będzie wypłacenie w y n a g r o d z e n i a , a p o t e m o d z y s k i w a n i e 
środków. Autor wniosku zapytał j a k i e k o n s e k w e n c j e spotkały o s o b y , które dokonywały 
o d b i o r u i n i e wykonały j a k i c h k o l w i e k pomiarów i d o k u m e n t a c j i f o t o g r a f i c z n e j . Protokół 
o d b i o r u został p o d p i s a n y „in b l a n c o " p r z e z Wicewójta i p r a c o w n i k a Urzędu G m i n y b e z 
wypełnienia, a następnie p r z e k a z a n o g o w y k o n a w c y i zapytał, c z y t o też j e s t n i e w y k o n a n i e m 
obowiązków służbowych. Wójt powiedział, że w s t o s u n k u d o t y c h osób zostały wyciągnięte 
k o n s e k w e n c j e , a l e n i e będzie mówił p u b l i c z n i e j a k i e . Radny Mirosław Siwek dodał, że jeśli 
r o b o t a została w y k o n a n a t o należy ją odebrać, a jeśli j e s t w y k o n a n a w a d l i w i e t o należy 
zmniejszyć w y n a g r o d z e n i e , jeśli może służyć c e l o w i d l a j a k i e g o powstała. Autor wniosku 
powiedział, że t o c o t a m powstało n i e n a d a j e się d o użytkowania. Wicewójt powiedział, 
że w y k o n a n i e r z e c z o w e u z n a j e się z a zakończone a t o , c z y 3 c m zmieniłoby w s z y s t k o 
i 15 c e n t y m e t r o w y p r z e d m i o t nadawałby się d o użytkowania j e s t o s o b i s t y m z d a n i e m , j e d n a k 
myśli, że e k s p e r c i b u d o w l a n i s t w i e r d z i l i b y n i e c o i n a c z e j . Mieszkaniec gminy powiedział, 
że t a k i e w y k o n a w s t w o doprowadziło d o u s z k o d z e n i a n a w i e r z c h n i d r o g i . Naraża t o n a 
d o d a t k o w e k o s z t y , b o r o b o t y zostały o d e b r a n e . Przewodniczący Komisji zapytał, 
c z y i n w e s t y c j a w y k o n a n a w t a k i sposób zagraża w chwiłi o b e c n e j bezpieczeństwu w r u c h u 
d r o g o w y m . Wójt powiedział, że n o r m y o d b i o r o w e pozwalają n a tolerancję 1 0 % , c z y l i w t y m 
p r z y p a d k u 1,5 c m . W związku z t y m o d z y s k a n i e środków należy liczyć p r o p o r c j o n a l n i e 
n i e o d grubości 1 5 c m t y l k o o d 1 3 , 5 c m . Wicewójt dodał, że n i e m a a n a l i z t e c h n i c z n y c h , 
które miałyby stwierdzać bezpieczeństwo l u b niebezpieczeństwo, ponieważ t a k i e a n a l i z y n i e 



są s t a n d a r d o w o w y k o n y w a n e . Autor wniosku zapytał Wójta, c z y może stwierdzić, 
że p o r u s z a n i e się p o 1 2 c m , „mówiąc w p r o s t błota", j e s t b e z p i e c z n e i można n a n i e zjeżdżać 
p o j a z d a m i poruszającymi się p o t e j d r o d z e , b o t a k i był c e l . Przewodniczący Komisji 
powiedział, że n a chwilę obecną z a j m u j e m y się działalnością inspektorów n a d z o r u , a n i e 
s p r a w a m i t e c h n i c z n y m i i n w e s t y c j i g m i n n y c h . Autor wniosku zapytał, i l e m n i e j więcej było 
w 2 0 2 2 r . zapytań o f e r t o w y c h n a wyłonienie inspektorów, a i l u inspektorów było w y b r a n y c h 
z w o l n e j ręki i n a jaką sumę t e poszczególne d r o b n e k w o t y się zebrały. Wicewóit 
odpowiedział, że n i e przygotował t a k i e g o z e s t a w i e n i a . Wóit dodał, że i n w e s t y c j e z a p e w n e 
były z b i e r a n e w g r u p y , d o których był j e d e n i n s p e k t o r n a d z o r u , a l e n i e j e s t w s t a n i e t e r a z 
poinformować o ilości inspektorów. Autor wniosku powiedział, że z g o d n i e z B I P w 2 0 2 2 r . 
n i e było a n i j e d n e g o z a p y t a n i a o f e r t o w e g o n a i n s p e k t o r a n a d z o r u n a n i e w i e l k i e z a d a n i a t a k i e 
j a k b u d o w a chodników c z y i n n e p r a c e d r o g o w e . W y b i e r a n y był z w o l n e j ręki t e n s a m 
i n s p e k t o r n a d z o r u d o w s z y s t k i c h i n w e s t y c j i , a l e n i e bywał w t e r e n i e . N a t e w s z y s t k i e d r o b n e 
i n w e s t y c j e była w y b i e r a n a f i r m a pełniąca nadzór, a o n w i e l o k r o t n i e zgłaszał 
nieprawidłowości w r e a l i z a c j i i n w e s t y c j i . Wicewójt powiedział, że oprócz branży d r o g o w e j 
b y l i też wyłaniani i n n i i n s p e k t o r z y n a d z o r u związani z i n n y m i branżami, a p y t a n i e n i e było 
s p r e c y z o w a n e , c z y c h o d z i t y l k o o i n w e s t y c j e d r o g o w e . W p r z y p a d k u nakładek a s f a l t o w y c h 
u m o w a była p o d p i s a n a z firmą, która była również w y b r a n a p r z y c h o d n i k a c h , a l e p r z y 
nakładkach był i n n y i n s p e k t o r n a d z o r u niż p r z y c h o d n i k a c h . Wójt dodał, że i n s p e k t o r z y 
n a d z o r u b y l i w t e r e n i e i r a d n i i sołtysi mogą t o potwierdzić. Przewodniczący Rady 
potwierdził, że i n s p e k t o r n a d z o r u p r z y i n w e s t y c j i w Z a m i e n i u był w t e r e n i e . Powiedział 
również, że należy zdawać s o b i e sprawę, że są p e w n e p r o b l e m y z i n s p e k t o r a m i n a d z o r u , 
b o są o n i p o t o , żeby pilnować i n w e s t y c j i w t e r e n i e i żeby były r e a l i z o w a n e z g o d n i e 
z p r o j e k t e m i dokumentacją, a l e zdarzają się pomyłki t a k j a k n a u l . M i o d o w e j w M a r i a n c e . 
Przewodniczący Komisji powiedział, że j e s t z a d o w o l o n y z e współpracy z i n s p e k t o r a m i 
nadzorującymi budowę chodników i nakładek a s f a l t o w y c h . Radny Chodziński również 
wyraził pozytywną opinię w s p r a w i e i n s p e k t o r a nadzorującego budowę c h o d n i k a 
w Stojadłach. Autor wniosku powiedział, że w 2 0 2 1 r . poznał t e g o i n s p e k t o r a , k i e d y j e d e n 
z e świeżo p o s t a w i o n y c h słupów oświetlenia w B u d a c h Barcząckich znajdował się 2 0 c m 
o d krawędzi j e z d n i . I n s p e k t o r był b a r d z o z d z i w i o n y , b o słup n i e może t a k stać i d o p i e r o 
p o zgłoszeniu został p r z e s t a w i o n y . N a t o m i a s t w 2 0 2 2 r . powstały c h o d n i k i n i e z g o d n i e 
z p r o j e k t e m w B u d a c h Barcząckich i w Barczącej z e względu n a wysokość. Mieszkaniec 
gminy powiedział, że Urząd G m i n y p o w i n i e n kontrolować inspektorów n a d z o r u i zapytał, 
j a k i e k o n s e k w e n c j e są z tytułu p o d p i s a n i a „in b l a n c o " protokołu o d b i o r u b e z s p r a w d z e n i a . 
Przewodniczący Komisji przypomniał, że k o n s e k w e n c j e były wyciągnięte i Wójt już o t y m 
informował. Radny Siwek zwrócił n a t o m i a s t uwagę n a t o , c z y Wójt m a o d p o w i e d n i e 
u p r a w n i e n i a pozwałające n a k o n t r o l o w a n i e inspektorów n a d z o r u , b o d o t e g o są powołane 
o d p o w i e d n i e i n s t y t u c j e . Autor wniosku zapytał d l a c z e g o Wójt w o b e c t e g o p o d p i s u j e 
protokół z d a w c z o - o d b i o r c z y i z a p r a s z a b a r d z o często r a d n y c h i sołtysów d o p o d p i s y w a n i a 
t y c h protokołów s k o r o n i e mają o n i w i e d z y d o t e g o . C z a s e m w y s t a r c z y wziąć miarkę 
i zmierzyć, c z y wysokość j e s t właściwa i n i e t r z e b a d o t e g o uprawnień. Powiedział też, 
że t r u d n o uznać z a coś właściwego p r o s z e n i e P a n i Sołtys M a r i a n k i , k o b i e t y która n i e w i e l e się 
n a t y m z n a , a b y podpisywała protokół o d b i o r u p o b o c z y . Wójt poprosił o powrót d o m e r i t u m 
s p r a w y i dodał, że n i e dyskredytowałby f i r m y z a j e d e n , d w a l u b t r z y błędy, jeśli w c z e ^ i e j 



A 

występowała w miarę d o b r a współpraca z a rozsądne pieniądze i s t w i e r d z a n o z a d o w o l e n i e 
mieszkańców. Autor wniosku ponowił swoją propozycję z K o m i s j i S k a r g , Wniosków 
i P e t y c j i o s p r a w d z e n i e p r z e z firmę zewnętrzną b u d o w y c h o d n i k a i j e j zgodności z p r o j e k t e m . 
Jeśli będzie zgodność t o zobowiązuje się d o p o k r y c i a kosztów t e g o b a d a n i a . Przewodniczący 
Komisji zwrócił uwagę n a ważny a s p e k t c z y n n i k a społecznego p r z y reałizacji i n w e s t y c j i 
g m i n n y c h . Zwrócił też uwagę n a k o s z t y związane z i n s p e k t o r a m i n a d z o r u . 

P o d y s k u s j i K o m i s j a R e w i z y j n a wypracowała w n i o s e k o r e k o m e n d o w a n i u Wójtowi 
podjęcia działań w z a k r e s i e z a t r u d n i e n i a p r a c o w n i k a realizującego działania n a d z o r c z e 
i n w e s t y c j i p r o w a d z o n y c h p r z e z Gminę w c e l u odciążenia pracowników w d z i a l e 
i n w e s t y c y j n y m . 

Przewodniczący Komisji poddał p o d głosowanie w n i o s e k . 
W głosowaniu udział wzięło 1 2 członków K o m i s j i . 
Z a w n i o s k i e m było 1 1 członków K o m i s j i , n i k t n i e był p r z e c i w , o d głosu wstrzymał się 
1 członek K o m i s j i . 
W n i o s e k został podjęty. 
N a powyższym zakończono kontrolę. 

Wnioski pokontrolne: 

Komisja Rewizyjna rekomenduje Wójtowi podjęcie działań w zakresie zatrudnienia 
pracownika realizującego działania nadzorcze inwestycji prowadzonych przez Gminę 
w cełu odciążenia pracowników w działe inwestycyjnym. 

Wykaz załączników: 

1 . U m o w y n a pełnienie f u n k c j i i n s p e k t o r a n a d z o r u i protokoły o d b i o r u w y b r a n y c h i n w e s t y c j i 
g m i n n y c h . 

Protokół sporządzono w 3 jednobrzmiących e g z e m p l a r z a c h . J e d e n e g z e m p l a r z 
p r z e k a z a n o Wójtowi G m i n y , n a t o m i a s t d r u g i e g z e m p l a r z został p r z e k a z a n y Zastępcy Wójta. 



Kontrolowany: Kontrolujący: 

anusz Piechoski 

Komisja Rewizyjna 
Rady Gminy Mińsk Mazowiecki 

w składzie: 

Paweł Lipiński -

Ewa Szczęśniak -

Zbigniew Chodziński 

Maciej Gałązka -

Edyta Głuchowska -

Sławomir Komuda -

Jaros towIO^psk i -^ Wj^ę^J 

Marzanna Kucińska -

Ełżbieta Roguska - SM^Ci^ 

Tomasz Rokita - / 

Jakub Samborski - ^^J^^^^S^ 

Mirosław Siwek -

Otrzymują: 
1. Wójt Gminy Mińsk Mazowiecki, 
2. Zastępca Wójta, 
3. a/a. 
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